
 
Februari  2006 
 
 

Aan leden en genodigden,  
 

Hierbij ontvangt u het programma van de 151e bijeenkomst van de Nederlandse Vereniging voor Weide- en 
Voederbouw op dinsdag 17 april 2007 bij de Familie J. de Kleijne in het Brabantse Landhorst (zie Bijlage I) De 
bijeenkomst heeft als thema : “Sporenvoorziening ontspoord?:   sporenelementenvoorziening in de 
melkveehouderij” 
 
9.30 uur: Ontvangst met koffie 
9.45 uur:  Huishoudelijke vergadering 
 

Agenda 
 
1. Opening 
2. Verslag huishoudelijk gedeelte van de 148e en 150e bijeenkomst (Bijlagen II en III) 
3. Mededelingen/ingekomen stukken 

- aankondiging 152e bijeenkomst (3e donderdag in september; 20 september 2007:   
  ontwikkeling melkveehouderij in het buitenland).  
- website 

4. Bestuurssamenstelling (met tussen haakjes datum van aftreden) 
- voorzitter:  Jeroen Nolles, CAH Dronten 
- secretaris:  Arjan Reijneveld, Blgg Oosterbeek (voorjaarsbijeenkomst 2008) 
- penningmeester:  Ina Pinxterhuis, Animal Sciences Group  
- bestuurslid:  Koos Verloop, Plant Research International (najaarsbijeenkomst 2007) 
- bestuurslid:  vacature (vacature) 

5. Jaarverslag 2006 (Bijlage IV) 
6. Jaarrekening 2005 en 2006 (wordt in de vergadering uitgereikt; kascontrole door Dhr. N. van 

Eekeren en Dhr. K.G. Bouwknegt).  
7. Begroting 2007; voorstel lidmaatschap van EUR 14,00 naar 15,00 (penningmeester) 
8. Visie/missie NVWV; powerpointpresentatie (Bijlage V) 
9. Rondvraag 
10. Sluiting 

 

10.15 uur: Wetenschappelijk gedeelte & excursie, Bijlage VI.  
 
U kunt zich voor deze themadag opgeven via de e-mail. Ook eventuele wijzigingen in adresgegevens en e-
mailadressen kunt u op deze wijze doorgeven. Bent u niet in het bezit van e-mail, dan kunt u zich via de fax 
aanmelden.   
 
met vriendelijke groet,  
 
 
 
Arjan Reijneveld, secretaris NVWV/p.a Blgg Oosterbeek, Mariëndaal 8, 6861 WN OOSTERBEEK/  
E: AR@Blgg.nl  F: 026 346 409 (tav J.A. Reijneveld) T: 026 3346 436 (direct nr) 
 
Bijlage I  routebeschrijving De Kleijne, Landhorst 
Bijlage II verslag huishoudelijk gedeelte van de 148e vergadering 
Bijlage I II verslag huishoudelijk gedeelte van de 150e vergadering 
Bijlage IV jaarverslag 2006 
Bijlage V visie/missie NVWV 
Bijlage VI programma wetenschappelijk gedeelte 



Bijlage I:  Routebeschrijving De Kleijne, Landhorst 
 
Bedrijf De Kleijne ligt nabij St. Anthonis onder Nijmegen 
 
Adres:  
Familie De Kleijne-Graat,  
Gemertsebaan 4,  
Landhorst 
 
 
Vanaf A73  
U neemt afslag Boxmeer (afslag 6) richting Gemert/Sint Anthonis 
Ga na 9.1 km rechtsaf de Eerste Stichting op 
Ga na 2 km rechtsaf de Gemertsebaan op 
Na 150 m bent u gearriveerd (Gemertsebaan4, Landhorst) 
 
 

 

 

 



 

Bijlage II:  Verslag huishoudelijk gedeelte van de 148e  
vergadering 

 
Notulen 148e bijeenkomst van de Nederlandse Vereniging voor Weide- en Voederbouw met als Thema: Leve 
het bodemleven! Datum: 17 januari 2006 Locatie: de Oranjerie van de Blgg Oosterbeek. Aanwezig: voltallig 
bestuur (Agnes van den Pol- van Dasselaar, Koos Verloop, Erik Hassink, Jacob Bom, Arjan Reijneveld), 
kandidaat bestuurslid Jeroen Nolles, inleiders, leden en overige genodigden.   
 

1. Opening/vaststellen van de agenda 
Agnes opent de vergadering om even voor 10.00 uur en heet eenieder welkom. Agenda wordt 
vastgesteld.  
 

2. Verslag huishoudelijk gedeelte van de 146e bijeenkomst 
Tekstueel: Gevraagd wordt wat je moet doen om op de aanwezigenlijst te komen. De voorzitter 
antwoordt dat de bestuursleden en de inleiders zijn genoemd, maar dat – indien daar behoefte aan is – 
een presentielijst bij het verslag gevoegd kan worden. De vergadering geeft aan dat dit niet perse 
noodzakelijk is.  
Naar aanleiding van: geen vragen 
 

3. Mededelingen/Ingekomen stukken 
Gebundelde verslagen nr. 39 zijn gereed en zijn uitgedeeld tijdens de buitendag te Kleve. Eenieder die 
nog geen exemplaar heeft, kan er één meenemen.  
Erik Hassink heeft te kennen gegeven zijn activiteiten als bestuurslid van de NVWV wil beëindigen. te 
willen en dat hij een potentiële opvolger gevonden heeft. Jeroen Nolles wil het bestuur komen 
versterken. Jeroen is docent aan de CAH te Dronten en werkt daarnaast op een melkveehouderijbedrijf. 
Indien er geen tegenkandidaten komen, zal de officiële bestuurswisseling in een volgende vergadering 
plaatsvinden.  
Agnes vermeldt het heugelijke feit dat dit het 45e jaar is dat de NVWV bestaat. Juist in dit jubileumjaar 
wil het bestuur nadenken over de toekomst van de NVWV, bij voorkeur samen met meerdere leden. 
Besloten wordt dat het bestuur eerst zelf een concept visie op papier zet. Deze visie zal dan besproken 
worden in een komende vergadering.   

 
4. Jaarverslag 2005 

De secretaris licht het jaarverslag toe. Iedere themabijeenkomst zijn er afmeldingen (met name door 
verandering in werkzaamheden), maar uiteindelijk is de vereniging gegroeid van 155 naar 160 leden. Er 
is in 2005 een voorjaarsbijeenkomst en een buitendag geweest. Beide bijeenkomsten werden positief 
ontvangen. De najaarsbijeenkomst is verschoven naar januari 2006.   

 
5. Jaarrekening 2004 en begroting 2006 

De jaarrekening van 2005 kan helaas nog niet besproken worden, de penningmeester is hiervoor altijd 
afhankelijk van de KLV. Begin januari is een en ander nog niet zover dat de jaarrekening gemaakt kan 
worden.   
De jaarrekening 2004 is gecontroleerd door Klaas Bouwknegt en Adri Geerts. Dhr. Geerts licht toe dat 
er geen onvolkomenheden geconstateerd zijn. De penningmeester wordt voor 2004 gedechargeerd.  
Geerts en Bouwknegt zijn beiden twee jaar kascontrolecommissielid geweest. Bouwknegt blijf nog een 
jaar aan om zo zijn opvolger in te werken. Dhr. Geerts wordt bedankt voor zijn inzet en Dhr. Nick van 
Eekeren geeft aan dat hij bereid is 2 jaar kascontrole uit te voeren. 

 
6. Rondvraag en wvttk 

Lunch is in de Oranjerie. 
Aan het eind van de dag is er een borrel, eenieder is van harte welkom.  
 

7. Sluiting 
Agnes sluit de vergadering om 10.05 uur.  



Bijlage III:  Verslag huishoudelijk gedeelte van de 150e  
vergadering 

 
 
 
Notulen 150e bijeenkomst van de Nederlandse Vereniging voor Weide- en Voederbouw met als 
Thema: De verleiding van beweiding Datum: 21 september 2006 in de De Meeuwenhoeve te 
Lelystad.    
 
Aanwezig: bestuur (Agnes van den Pol-van Dasselaar, Koos Verloop, Erik Hassink & Arjan 
Reijneveld), en kandidaat bestuursleden Jeroen Nolles en Ina Pinxterhuis,  inleiders, leden en overige 
genodigden (in totaal meer dan 160 deelnemers). 
 

1. Opening/vaststellen van de agenda 
Agnes opent de vergadering om ongeveer 15.30 uur en heet eenieder welkom. Agnes geeft aan 
dat het een relatief korte vergadering zal zijn, gezien het uitgebreide, feestelijke, programma 
ter gelegenheid van 45 jaar NVWV én de 150e bijeenkomst. Het is desalniettemin een 
belangrijke vergadering omdat er een bestuurswisseling zal plaatsvinden.   
Direct bij de start van deze feestelijke dag brengt de voorzitter ook naar voren dat de dag mede 
is voorbereid door Jacob Bom, penningmeester NVWV. Jacob heeft echter niet meer bij deze 
bijeenkomst mogen zijn, hij is op 15 juli jongstleden overleden. Wij denken met respect aan 
hem terug.   
Agnes stipt aan dat het een internationale bijeenkomst is; er zijn diverse Vlamingen en een 
aantal Duitsers. Ze worden in het bijzonder welkom geheten! 
 

2. NVWV: verleden, heden en toekomst 
Het bestuur heeft in een eerder overleg aangegeven met een notitie te komen mbt de 
visie/missie van de NVWV. Inmiddels is er een concept visie/missie samengesteld. Deze visie 
is voorgelegd aan een aantal leden en zal in één van de komende vergaderingen verder worden 
besproken.  
  

3. Verslag huishoudelijk gedeelte van de 148e bijeenkomst 
Niet behandeld in verband met het bijzondere karakter van deze themamiddag. 

 
4. Mededelingen en ingekomen stukken 

De secretaris geeft aan dat er brochures liggen van de EGF bijeenkomst die gehouden zal 
worden in juni 2008 te Uppsala Zweden.  
 

5. Jaarrekening 2005 
Niet behandeld in verband met het bijzondere karakter van deze themamiddag. 

 
6. Rondvraag 

Geen opmerkingen 
 

7. Bestuurswisseling 
Agnes van den Pol – van Dasselaar wordt opgevolgd door Jeroen Nolles (voorzitter) en Erik 
Hassink wordt opgevolgd door Ina Pinxterhuis, die tevens het penningmeesterschap van Jacob 
Bom overneemt. De nieuwe voorzittter bedankt Agnes en Erik. Beide hebben aan de wieg gestaan 
van een ‘herstart’ van de NVWV en hebben zich zeer ingezet voor de vereniging! Bedankt! 
 
8. Sluiting 
De nieuwe voorzitter, Jeroen Nolles, sluit de ledenvergadering en het middagprogramma kan 
aanvangen.   

 



Bijlage IV: Jaarverslag 2006 
 
 
Opgericht: 1961 
Aantal leden: 177 
 
activiteiten 
voorjaarsbijeenkomst 
Op 17 januari 2006 werd in de Oranjerie van Blgg Oosterbeek de 148e bijeenkomst gehouden met als thema 
“Leve het bodemleven”. Er waren inleidingen over:  
1) Verschillen tussen biologisch en gangbaar bodemleven (Anna van Diepeningen, Wageningen Universiteit)  
2) Van bodemvoedselweb naar functionaliteit (Frans Smeding, Louis Bolk Instituut) 
3) De kwaliteit van rundveedrijfmest (Agnes van den Pol-van Dasselaar, Animal Sciences Group) 
4) “Regenwormen: mogen het er ietsje meer zijn?” (Ron de Goede en Jack Faber, Alterra) 
5) Bodem, meer dan chemie (Harm Keidel, Blgg Oosterbeek) 
6) Biologische richtingwijzers (Koos Verloop, Plant Research International) 
Aan het eind van de ochtend en in de middag waren er discussies. De dag werd goed bezocht (45 deelnemers).  
 
zomerbijeenkomst  
De zomerbijeenkomst vond plaats op vrijdag 2 juni 2006. De bijeenkomst werd bezocht door bijna 20 
deelnemers (gewoonlijk voor een buitendag). We bezochten Groenvoer Opeinde en Nij Bosma Zathe. De 
grasdrogerij werd bezichtigd en daarna werden oa. de demovelden van het proefbedrijf bezocht.  
 

 
 
najaarsbijeenkomst 
De najaarsbijeenkomst was de 150e bijeenkomst (!) en we konden tevens het 45e jarige bestaan van de 
vereniging vieren. Thema was “ de verleiding van beweiding”. We mochten zo’n 160 deelnemers ontvangen in 
De Meeuwenhoeve in Lelystad. We kijken terug op een zeer geslaagde jubileumbijeenkomst. Het dagprogramma 
bestond uit de opening door de dagvoorzitter Frank Nevens (Stedula, België). Daarna Herman Versteijlen van de 
Europese Commissie met de inleiding “Verdwijnt de grondgebonden veehouderij uit Nederland?”. Anjo 
Elgersma (Wageningen Universiteit) hield een inleiding over “Beweiding en melkkwaliteit”. Agnes van den Pol 
– van Dasselaar en Bert Phillipsen hielden een discussie over “Weidegang in beweging”. Het dagprogramma 
werd afgesloten met een discussie waarbij Leo Tjoonk (Agrifirm), Marcel van Doorne (Innoseeds), Herman 
Versteijlen, Bert Phillipsen, Jeroen Nolles, Anjo Elgersma, Dirk Jan de Pater (melkveehouder) en een 
vertegenwoordiger van LNV actie de presente gaven. Na het ‘officiële” programma mochten we genieten van 
een schitterende nazomeravond en een heerlijk buffet.  
 
leden 
Er waren dit jaar wederom opzeggingen (met name door verandering van werkgebied) en een opschoning van 
het ledenbestand bleek noodzakelijk (er was een verschil tussen de KLV-NVWV- ledenadministratie en de eigen 
administratie). Het aantal nieuwe leden was echter wederom groter dan het aantal afmeldingen. We sluiten 2006 
af met bijna 180 leden.   
 
 
 



Bestuur 
Tot en met 21 sept 2006:  
Mevr. dr. A. van den Pol – van Dasselaar (voorzitter), ir. J.A. Reijneveld (secretaris), J. Bom (penningmeester)#, 
ir. J. J. Verloop en ir. H.T. Hassink.  
Vanaf 21 september 2006:  
ir. J. Nolles (voorzitter), ir. J.A. Reijneveld (secretaris), Mevr. Dr. I. Pinxterhuis (penningmeester), ir. J.J. 
Verloop en een vacature.  
 
# overleden 15 juli 2006 
 
 
 
 
 
 
 
 



Bijlage V: Visie/missie NVWV 
 

De NVWV in een veranderende omgeving  
Voorstel voor  werkwijze bij het realiseren van de doelstellingen  
 
 

1 Inleiding 
Het bestuur van de NVWV heeft in het afgelopen jaar een analyse uitgevoerd met betrekking tot de opdracht 
(missie) van de vereniging. De aanleiding hiervoor was dat de wijze waarop kennisontwikkeling en 
kennisoverdracht op het gebied van weide- en voederbouw plaatsvindt, veranderd is. Om de vereniging optimaal 
te laten functioneren hebben we nagedacht over vragen als: 

• Wat is tot op heden de functie van de NVWV? 
• Wat zijn nieuwe ontwikkelingen? 
• Wat betekent dit voor de behoefte waaraan de NVWV invulling geeft? 
• Wat betekent dit voor de taak en missie van de vereniging? 
• Wat betekent dit voor de wijze waarop de NVWV activiteiten organiseert? 

 
De analyse en de daaruit voortvloeiende ideeën over de voortzetting van de activiteiten zijn voorgelegd aan een 
tiental leden, representatief voor de samenstelling van de vereniging. Op grond van de reacties heeft het bestuur 
de onderstaande voorstellen geformuleerd. Deze voorstellen leggen we ter besluitvorming voor aan de 
ledenvergadering op 17 april 2007. 
 
De voorstellen voor de koers van het NVWV-bestuur vanaf 2007 zijn hieronder weergeven en onderbouwd. In 
Bijlage Vii kunt u onderdelen van de statuten van de vereniging nalezen die voor de voorstellen het meest 
relevant zijn. Bijlage Viii geeft een zeer kort overzicht over het functioneren van de vereniging sinds 1961.  
 

2 Voorstellen 
 
Bijeenkomsten 
Tot nog toe streefden we ernaar twee inhoudelijke themabijeenkomsten te houden, één in het voorjaar en één in 
het najaar. In de zomer was er een buitendag waarop een excursie of veldbezoek werd georganiseerd.  
 
De vereniging heeft een wetenschappelijke traditie. De behoefte om onderwerpen op een diepgaande manier te 
bespreken is onverminderd. Daarnaast is er een groeiende behoefte om een platform te zijn voor 
kennisuitwisseling en voor netwerken. Dit is van steeds groter belang omdat i) mensen in het vakgebied elkaar 
minder automatisch dan voorheen ‘kunnen vinden’ ii) veel netwerk-gerichte activiteiten gebonden zijn aan 
specifieke onderzoeksprojecten. Een vakgebied kan zich echter niet blijven ontwikkelen met behulp van dit 
soort, meestal kortdurende, activiteiten. Een netwerk dat niet gebonden is aan onderzoeksprogramma’s en 
instituten is dus nuttig. De behoefte aan een dergelijk netwerk bestaat bijvoorbeeld bij particuliere partijen en in 
het onderwijs. 
 
Het bestuur stelt voor dat de vereniging blijft bijdragen aan de doelstellingen ‘het bevorderen van kennis’ en ‘het 
volgen van ontwikkelingen buiten het vakgebied’ door: 

•  het organiseren van een jaarlijkse netwerkbijeenkomst.  
• één of twee wetenschappelijke bijeenkomsten per jaar, waar relevant gecombineerd met een 

bedrijfsbezoek/excursie.  
 
Netwerk bijeenkomsten zijn bedoeld als platform voor kennisuitwisseling en zijn gericht op de volgende 
doelgroepen: 

1. onderzoekers  
2. studenten en onderwijzers 
3. tweede lijn (industrie = coöperaties en particuliere organisaties, voorlichters, adviseurs) 
4. boeren 
5. beleid 

 
Het motief om wetenschappelijke bijeenkomsten en netwerkbijeenkomsten te scheiden, is dat beiden niet goed te 
combineren zijn. Met wetenschappelijke bijeenkomsten wordt de verdieping gezocht, gericht op een sterk 



afgebakend onderwerp. Daarmee zijn deze bijeenkomsten veelal interessant voor maar een beperkt deel van de 
leden. De netwerkbijeenkomsten hebben een breder thema, dat wordt belicht vanuit verschillende perspectieven. 
Daarmee zijn ze informerend voor alle leden en bieden ze een goed uitgangspunt voor de meer sociale kant van 
de vereniging. 
De doelstelling, opzet en doelgroep van deze twee typen bijeenkomsten liggen zo ver uit elkaar dat combineren 
van deze zaken in één mengvorm leidt tot kwaliteitsverlies.  
 
Aparte excursies worden in deze opzet eerder uitzondering dan regel. In plaats daarvan zal veldbezoek 
gecombineerd worden met netwerkbijeenkomsten of wetenschappelijke bijeenkomsten. Een excursie is geen 
must, maar kan toegevoegd worden indien het past op een bijeenkomst. 
 
Werkgroepen 
Kennisuitwisseling tussen instituten verloopt soms moeizaam, vooral nu we in een meer commerciële omgeving 
werken. In verschillende instituten is kennis aanwezig en door uitwisseling en integratie van deze kennis kan er 
voor alle partijen een meerwaarde uit worden gehaald. In grotere projecten met meerdere participerende 
instellingen gebeurt dit min of meer automatisch, maar zonder een vehikel als een betaald project wordt het 
moeilijker om tot kennisuitwisseling te komen. Het lijkt ons zeer denkbaar dat er na een wetenschappelijke 
bijeenkomst behoefte is om met een beperkt aantal personen verder te werken aan het behandelde onderwerp.  
 
Het bestuur stelt voor om: 
Het ontstaan van werkgroepen te stimuleren. Werkgroepen dienen echter spontaan te ontstaan als voldoende 
animo is voor deelname. Eventuele werkgroepen staan normaliter niet ten dienste aan de NVWV. Het bieden van 
de mogelijkheid deel te nemen aan werkgroepen is een dienst van de NVWV aan haar leden.  
 
Deze werkgroepen kunnen om de volgende redenen interessant zijn voor deelnemers: 

• Betere uitwisseling tussen organisaties; 
• Netwerken en inhoudelijke verdieping gaan samen; 
• Werkgroepen kunnen een product opleveren waaraan alle deelnemers hun naam kunnen verbinden, 

bijvoorbeeld een rapport of artikel, maar ook een gezamenlijk projectvoorstel indien wordt 
geconstateerd dat kennis mist; 

• Denkbaar is dat werkgroepen vanuit verschillende deelnemende organisaties ondersteund worden.  
 

Verslaglegging 
Verslaglegging van de wetenschappelijke bijeenkomsten vormt de laatste jaren een probleem. Enerzijds geven 
leden van de vereniging aan dat ze nog behoefte hebben aan verslagenbundels. Anderzijds kost het deelnemers 
teveel tijd om een schriftelijk verslag te verzorgen. De verplichting van deelnemers om een schriftelijk verslag in 
te dienen van een bijdrage werpt soms een drempel op om bij te dragen aan bijeenkomsten. De oorzaak is dat 
onderzoekers minder vrijheid genieten dan in het verleden bij het invullen van hun taak en daardoor geen tijd 
kunnen vrijmaken voor het uitschrijven van bijdrages voor de NVWV.  
 
Voorgesteld wordt om de verslaglegging als volgt aan te pakken: 

• Bijdragen op de wetenschappelijke bijeenkomsten worden samengevat in een abstract van 200-400 
woorden door de inleiders. De plenaire discussie wordt verslagen door het bestuur. De abstracts en het 
verslag van de plenaire discussie vormen het verslag van een bijeenkomst.    

• Van netwerk bijeenkomsten wordt vooraf een persbericht opgesteld. Bovendien zorgt de organisatie 
ervoor dat er een algemeen verslag komt van de dag.  

• Bij alle bijeenkomsten wordt aan de inleiders gevraagd of ze bereid zijn hun presentatie geheel of 
gedeeltelijk beschikbaar te stellen voor verspreiding via E-mail en/of via de website. 

 
Internationale betrekkingen 
De uitwisseling tussen Nederlandse en Belgische vakgenoten wordt van beide zijden als zeer positief ervaren, 
maar zou nog wat mogen toenemen.  
 
Voorgesteld wordt: 
 om te streven naar een Belgisch bestuurslid. Hiermee wordt de kennisuitwisseling nog meer versterkt.  
 
De NVWV is het Nederlandse aanspreekpunt voor de European Grassland Federation (EGF). Een lid van de 
NVWV heeft de komende 4 jaar namens West-Europa (Nederland, België, Luxemburg, Frankrijk, Ierland en 
Groot-Brittannië) zitting in de ‘Executive Committee’ van de EGF. Het bestuur heeft Agnes van den Pol 
verzocht zitting te nemen.  



 
De uitwisseling met overige buitenlandse verenigingen blijft ongewijzigd. Informatie over bijeenkomsten in het 
buitenland die van belang kunnen zijn voor leden van de NVWV wordt doorgegeven. 
 
Communicatie 
Steeds meer informatie wordt uitgewisseld via internet. Het bestuur wil investeren in een meer uitgebreide 
website om in te spelen op deze ontwikkeling. Het is de bedoeling dat alle rapporten en verslagen die naar buiten 
gebracht worden via de website gedownload kunnen worden.  
 
Sponsoring 
Het jaarlijks organiseren van een Netwerkbijeenkomst gaat gepaard met toenemende kosten. De contributie-
inkomsten zijn onvoldoende om deze kosten te dragen. Daarom zal gezocht worden naar sponsors voor 
Netwerkbijeenkomsten. De aanpak hierbij zal zodanig zijn dat de NVWV zijn onafhankelijkheid blijft behouden 
ten aanzien van de invulling van de bijeenkomsten.  
 
 

3 Tenslotte 
 
We hopen hiermee optimaal te voldoen aan de behoeften van de leden en een optimale positie in te nemen voor 
de toekomst. Overigens hebben de voorstellen geen gevolgen voor de Statuten van de vereniging. In die zin zijn 
de doelstellingen van de vereniging ongewijzigd. Echter de manier waarop we aan de doelstellingen proberen te 
voldoen wijzigt enigszins. 

 
 
 
 

Bijlage Vii  Doel en werkwijze van de NVWV volgens de statuten 
Voor de analyse met betrekking tot het functioneren van de NVWV zijn de doelstellingen en taken zoals verwoord 
in de statuten (februari 1988) van belang. Ze vormen het vertrekpunt van bezinning op de te volgen koers. 
Hieronder zijn deze zaken letterlijk uit de statuten geciteerd.  
 
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Naam en Zetel. 
Atikel 1. 
1. De vereniging draagt de naam Nederlandse Vereniging voor Weide- en Voederbouw; 
2. De vereniging heeft haar zetel in de gemeente Wageningen. 
Doel. 
1. Het doel van de vereniging is:  

a. het bevorderen van de kennis op het gebied van de weide- en voederbouw 
b. het volgen van ontwikkelingen buiten het vakgebied, die voor de weide- en voederbouw van belang zijn 

2. Zij tracht dit doel te bereiken door: 
a. het in studie nemen van vraagpunten betreffende de weide- en voederbouw in de ruimste zin 
b. het houden van vergaderingen 
c. het doen houden van voordrachten op landbouwwetenschappelijk gebied 
d. het uitgeven van verslagen en publicaties 
e. het bevorderen van het onderwijs op het gebied van de weide en voederbouw in de meest uitgebreide 

zin 
f. het houden van excursies 
g. het voeling houden en het zoveel mogelijk instandhouden van nauwe betrekkingen met soortgelijke 

lichamen, en instellingen in binnen- en buitenland en met onderzoekers 
h. het bijhouden van een archief 
i. andere wettige middelen, die kunnen leiden tot het bereiken van het doel. 

 
 



 

 
Bijlage Viii  Het functioneren van de NVWV sinds 1961 
 
 
1 Het landbouwkundig onderzoek in de begintijd van de NVWV 
 
Sinds ongeveer 1950 is het landbouwkundig onderzoek sterk in ontwikkeling geweest. Landbouw 
speelde een belangrijke rol in de economische heropbouw van West Europa na de Tweede 
Wereldoorlog. Er werd zwaar geïnvesteerd in landbouwkundig onderzoek en voorlichting om de 
landbouw zoveel mogelijk te versterken. Dit gold niet in het minst voor het vakgebied van de weide- en 
voederbouw. Er was veel ruimte voor het uitvoeren van experimenten met als gevolg dat veel gegevens 
vrijkwamen. Om ontwikkelingen in dit vakgebied in opbouw te kunnen volgen en overzicht te houden, 
was het voor onderzoekers van groot belang om kennis te delen. Buitenlandse onderzoekers op het 
gebied van grasland beheer zochten een aanspreekpunt in Nederland. Daarom was het logisch een 
studiekring op te richten. Aan de vertaling van onderzoek naar de praktijk was grote behoefte. Daar 
kon de studiekring aan bijdragen door zich niet alleen te richten op onderzoekers, maar door ook 
voorlichters bij bijeenkomsten te betrekken.  
 
 
1 Verbreding NVWV eind 20ste eeuw 
 
Nadat tot ongeveer 1985 veel nadruk was gelegd op verbetering en verhoging van de productie, is de 
milieutak in het landbouwkundig onderzoek gegroeid. De NVWV is zeer actief geweest op dit terrein. 
Sinds ongeveer 2000 is het landbouwkundig milieu onderzoek verbreed van mest en mineralen naar 
andere thema’s, zoals landschappelijke kwaliteit en biodiversiteit.  
 
2 Recente ontwikkelingen  
 
NVWV-leden maken meer dan voorheen een kritische afweging wanneer en waar ze welke kennis 
vergaren. Er is binnen het werk nauwelijks “vrije ruimte” voor kennisontwikkeling. Veelal moeten 
activiteiten direct gekoppeld worden aan een project of opdracht. Gebruik maken van ‘snelle 
informatiekanalen’ (internet en E-mail) is in deze context logisch. Voor alle gebruikers van kennis zijn 
er veel mogelijkheden bijgekomen om geïnformeerd te worden over ontwikkelingen.  
 
 
 
 
 
 



Bijlage VI: Programma themabijeenkomst 
 

S p o r e n v o o r z i e n i n g   o n t s p o o r d ?  
Sporenelementenvoorziening in de melkveehouderij 
 
Bij mineralenvoorziening in de landbouw denken we vaak direct aan stikstof, fosfaat en kalium. Mens, dier en 
plant hebben echter ook behoefte aan sporenelementen. Ook al worden sporenelementen in kleinere 
hoeveelheden gebruikt dan stikstof en fosfaat, ophoping van deze groep stoffen in het milieu wordt als een 
probleem beschouwd. Dit werpt vragen op, zoals: Hoeveel van deze stoffen zijn nodig? Hoeveel circuleert er in 
bodem en gewas, hoe kan de voorziening in de melkveehouderij het best geregeld worden.   
 

10.15                                  Opening 
(dagvoorzitter Gert van Duinkerken , Animal Sciences Group) 
Een korte inleiding in het programma 

 
10.30   Bodem, mest & gewas 

(Jan Bakker/Arjan Reijneveld, Blgg Oosterbeek)  
Is er überhaupt een gebrek aan sporenelementen in de bodem, zijn er verschillen 
tussen grondsoorten en wat zijn de verschillen tussen grasland- en maïslandpercelen. 
Wat wordt er via de mest op het land gebracht en wat komt er van die voedingstoffen 
vervolgens ook in het gras/maïs en wat zit er uiteindelijk in de kuilen.  

 
10.55   Mineralen in balans  

(Anton Kool, CLM) 
Sporenelementen zijn essentieel voor de gezondheid van vee en gewas. 
Overdosering kan echter leiden tot ongewenste ophoping van mineralen in de bodem. 
De balans van deze mineralen op bedrijfsniveau wordt geschetst, wat is de verhouding 
tussen input en output? Daaruit volgen de belangrijke posten en we gaan in op 
mogelijkheden om de belasting van de bodem te reduceren. 

 
11.20   Korte koffiepauze 
 
11.30   Voorziening van het vee met sporenelementen  

(Dirk Jan den Boer, Nutriënten Management Instituut en lid commissie Bemesting 
Grasland en Voedergewassen) 
De voorziening van het vee met de sporenelementen Cu, Co, Se, Zn en Mn bij 
verschillende bedrijfssystemen. Hoe aanvullen: via bodem en gewas of via 
krachtvoeders en mineralenmengsels? 
  

12.00    Mineralenvoorziening en diergezondheid     
   (Jan Veling, Specialist Veterinaire Diervoeding, GD en lid Commissie Onderzoek 
   Minerale Voeding COMV)  

De "Handleiding Mineralenvoorziening Rundvee, Schapen, Geiten" geeft een 
overzicht van de benodigde mineralen voor rundvee. Eind 2005 is een nieuwe versie 
uitgebracht, met nieuwe inzichten; een en ander zal toegelicht worden.  
 

12.25   Een plantkundige visie op grasrassen en nutriëntenefficiëntie 
(Rob Geerts en Koos Verloop) 
Kan door wat bredere toepassing van soorten/kruiden in de zode de mineralenopname 
tbv vee verhoogd worden, specifiek aandachtspunt: sporenelementen?,Ervaringen uit 
eerder onderzoek worden gepresenteerd en besproken.  

 
13.00   Discussie 
 
13.20   Lunch (zoals gebruikelijk wordt er aan niet-leden een financiële bijdrage gevraagd) 
 
14.15    Excursie bedrijf Jos de Kleijne 

(Jos de Kleijne, veehouder & Koos Verloop, Plant Research International) (Koos) 
   Bezoek aan de graslandpercelen van De Kleijne.  
 

15.45 Afsluiting (koffie, thee, koek) 


